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Szövetségben a gazdákkal

Megalakult az új kormány, amelyben a tárca Agrárminisztérium néven folytatja
tevékenységét, úgy, hogy ismét visszakerül szervezetébe  a vidékfejlesztés
feladatköre. Az új miniszter, dr. Nagy István az Országgyűlés Mezőgazdasági
Bizottsága előtt számolt be először a legfontosabb feladatokról.

Az agrárium területén a munkaerőhiány csökkentésére, a mezőgazdaság
fehéredésének további elősegítésére, az öntözött területek nagyságának
növelésére, a feldolgozási kapacitások bővítésére lenne szükség - egyebek
mellett ezeket mondta Nagy István agrárminiszter-jelölt az Országgyűlés
mezőgazdasági bizottságának ülésén. Nagy István közölte: ötvenezer
közfoglalkoztatottat irányítana át a versenyszférába az agrárium számára a
munkaerőhiány okozta feszültségek oldására.

Magyarországon 103 ezer hektár területet öntöznek, holott ennek duplájára van
engedély, igény pedig 400-500 ezer hektár locsolására lenne - húzta alá az
agrárminiszter-jelölt utalva arra, hogy ennek az igénynek a kielégítését
feladatának tekinti. Nagy István tarthatatlannak nevezte, hogy bizonyos
termékek, például a szója feldolgozására nincs elegendő kapacitás az országban,
és az itthon előállított, külföldön feldolgozott árut vissza kell vásárolni. A
tárcavezető-jelölt hangsúlyozta, jelenleg minden kockázatot a termelők viselnek,
akik sokszor önköltség alatti áron kénytelenek eladni termékeiket.

A kockázatokat meg kellene osztani a termelők, a feldolgozók és a kereskedők
között — tette hozzá. A miniszterjelölt tervei közé tartozik továbbá a nagyjából
300 ezer tulajdonost érintő közös osztatlan földterületek felszámolása, ez a
tulajdonviszony ugyanis sokszor gátja a sikeres gazdálkodásnak. Cél az erdősített
területek növelése, a jelenlegi 21 százalékról 22 százalékra — mondta a
mezőgazdasági tárca várományosa. Kérdésre válaszolva Nagy István elmondta
azt is, hogy a vidékfejlesztés teljes egészében visszakerül a minisztériumhoz.
Ugyanakkor a miniszterjelölt azt is közölte: nem kérdés, hogy Magyarország a
GMO-mentesség útján halad tovább. 
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